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„Čujte riječ Jahvinu, sinovi Izraelovi, jer 
Jahve se parbi sa stanovnicima zemlje.“ 
(Hošea 4.1)

Prorok Hošea za vrijeme kraljevanja 
Jeroboama I govori sjevernom 
izraelskom kraljevstvu koje je materijalno 
napredovalo, ali duhovno nazadovalo. 
Božji je narod postao pohlepan i 
prilagodio se kanaancima koji su oko 
njega živjeli i tako prihvatio njihovo 
nemoralno ponašanje i idolopokloničku 
religiju. Postali su nevjerni Bogu, svome 
„mužu“ i hranitelju, i ponovno se udali za 
Baala i druge bogove. 

Njegov zadatak, kao svakog pobožnog 
pastira i duhovnog voditelja, bio je da 

ih  upozori na loše stanje i ohrabri da 
se okrenu natrag Bogu, jer će, ako to ne 
učine, morati snositi teške posljedice.

Danas je kršćanstvo, uključujući 
duhovne voditelje i narod, u jednoj 
velikoj krizi. Zbog  pritiska ovoga svijeta 
jedni i drugi popuštaju kršeći biblijske 
principe i donašaju odluke koje nisu 
u skladu s njegovom voljom. Bogovi 
ovoga svijeta - mamon i slava – vode  
jedne i druge u nove teologije, nove 
pravce i nove grešne prihvatljive oblike 
ponašanja  koji su usredotočeni na 
sebično udovoljavanje samima sebi. 

Vjerujem da i danas Bog poručuje svojoj 
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crkvi istu poruku kao što je poručio 
svojem narodu u vrijeme proroka. To je 
da između Njega i nas postoji spor, jer 
smo se svi odmetnuli Njega.

Kada Hošea govori o „parbi“ sa 
„stanovnicima zemlje“, koristi hebrejsku 
riječ riv koja upućuje na sudski spor 
između nekoga ili na borbu. Drugim 
riječima, Hošea kaže da Bog ne želi više 
blagoslivljati svoj narod jer s njima ima 
spor. Ostavili smo ga i ne uzvraćamo 
mu više ljubav zbog blagoslova koji 
su nas otupili; prestali smo biti vjerni i 
prestali smo čuvati spoznaju o njegovim 
vječnim principima i Riječi koje smo se 
trebali držati.

„Nema više vjernosti, nema ljubavi, nema 
znanja Božjega u zemlji, već proklinjanje i 
laž, ubijanje i krađa, preljub i nasilje, jedna 
krv drugu stiže.“ (Hošea 4.2) 

Pastiri i duhovni radnici propadaju jedan 
za drugim zbog ponosa i grijeha, gubeći 
svjedočanstvo i ostavljajući vjernike u 
konfuziji. Vjernici pak, s druge strane, 
u ime tko zna kakve samopravednosti 
postaju buntovni i ne žele više išta činiti 
za Gospodina. Predaju se pasivnosti i 

svijetu. Kada nije dobro, scenarij se 
ponavlja iz stoljeća u stoljeće -  pastiri 
krive vjernike, a vjernici krive pastire za 
teške okolnosti i loše stanje, ali ono što  
jedni i drugi ne uočavaju je da bi bilo 
bolje kada bismo prestali tražiti krivca i 
prestali se međusobno koriti. 

Sigurno je jedno - krivnja je u 
nama svima! Krivi smo zbog stanja 
otpadništva u kojem se nalazimo. 
Jednostavno rečeno, ostavili smo Boga 
i ne uzvraćamo mu ljubav. Ako vam je 
teško i prolazite kroz teške situacije bilo 
koje prirode, želim naglastiti da niste u 
poziciji kriviti druge već pogledati na 
sebe i svoj odnos prema Bogu!

Svećenici u Izraelu su ukazivali na 
grijehe naroda, a narod je ukazivao na 
grijehe svećenika. Jedni i drugi su bili 
krivi zbog krize koja je zadesila sjeverno 
izraelsko kraljevstvo: „Ipak neka se nitko 
ne parbi, neka nitko ne kori!“ (Hošea 4.4a).

 No, pogledajmo pobliže što se zapravo 
događalo i pokušajmo to usporediti 
s današnjim stanjem crkve u svijetu i 
našoj zemlji.

1. DUHOVNI VODITELJI KRIVIM 
SU PRIMJERIMA VODILI NAROD U 
ZLOČIN I KAZNU.

„Ali s tobom se moram parbiti, svećeniče. 
Danju ti posrćeš,  a noću s tobom posrće 
i prorok; pogubit ću mater tvoju. Moj 
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narod gine: nema znanja; jer si  ti  znanje 
odbacio, i ja odbacujem tebe iz svećenstva 
svoga; jer si Zakon svoga Boga zaboravio, 
i ja ću tvoje zaboraviti sinove. Što ih je više 
bivalo, više su protiv mene griješili, Slavu 
su svoju sramotom zamijenili. Grijesima 
mog naroda oni se hrane, duša im hlepi za 
bezakonjem njegovim.“ (Hošea 4.4b-8)

Kada se kralj Jeroboam I pobunio 
protiv Salomonovog sina Roboama 
i uspostavio sjeverno kraljevstvo, 
uspostavio je i svoj vlastiti vjerski sistem, 
što je bilo protivno Božjem zakonu. 
Postavio je dvije zlatne krave koje su 
ljudi štovali. Svećenici koje je postavio 
nisu bili od Aronovih potomaka već 
je imao svoje vlastite. Isprva je narod i 
dalje štovao Boga, iako na krivi način, 
ali su ubrzo počeli potpuno štovati 
kanaanske bogove te zamjenili Baala 
za Boga i u potpunosti ga zanemarili. 
Svećenici su se prilagodili novom 
sistemu i nisu ostali vjerni podučavanju 
pravih spoznaja.

Istu situaciju možemo prepoznati 
i danas. Iako mnogi odlaze u crkve 
i slušaju učenja iz Božje riječi, iako 
prisutni tijelom, njihova srca ne 
pripadaju Gospodinu. Ne samo njihova, 
već i onih koji ih podučavaju, jer 
pripadaju Bogu ovoga svijeta – Baalu, 
koji predstavlja snagu plodnosti. 

Novac i materijalizam su danas u 
potpunosti zahvatili crkvu, pastire 

i duhovne radnike koji ispunjavaju 
dužnosti radi svoje dobiti. Cjelokupno 
njihovo služenje kod Boga nema 
nikakve vrijednosti. Sam Bog je to 
potvrdio kroz Hošeu kada je rekao: „Jer 
ljubav mi je mila, ne žrtve, poznavanje 
Boga, ne paljenice“ (Hošea 6.6).

Mnogi takvi službenici, kao i onda, služe 
oslijepljeni ljepotom ovoga svijeta. 
Ako i podučavaju nešto istine, pitanje 
je žive li tako!? Zanimljivo je znati da 
su u ono vrijeme svećenici odriješivali 
narod od grijeha na način da su, kad su 
vjernici donijeli žrtvu za svoje grijehe, 
dio zadržavali za sebe. Što je narod više 
griješio, to su oni više primali. Kako nisu 
mogli sve pojesti, ostatke su prodavali 
drugima ili davali svojim rođacima. 

Mnogi su profitirali od života u grijehu. 
Umjesto da su vodili vjernike iz 
grijeha u slobodu, ohrabrivali su ih ne 
podučavajući potpunu istinu, jer su 
tako mogli kontrolirati i  umnažati svoju 
dobit, a time i ugodno živjeti.

Danas smo svjedoci da mnogi umjesto 
istine žele mnogima „škakljati uši“; 
žele služiti kako bi im ljudi uzvratili 
zahvalom ili kako bi postati popularni, 
jer im je propovjedaonica jedino 
mjesto za građenje njihovog sebičnog 
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ega manipulirajući ljudima duševnim 
propovjedima i tobož nekom „brigom za 
njih“ i „njihovo dobro“

Danas se sve može produhovniti i učiniti 
da izgleda kako treba, ali činjenica je 
da duhovni radnici ne žive kako treba. 
Puni su požuda i kompromisa, jer žele 
svijet učiniti sebi „mirnijim i ugodnijim 
mjestom za život“.

Zato su mnogi otvorili takozvane 
„prijateljski osjetljive“ crkve u kojima 
žele da se grešnici osjećaju dobro i 
ugodno bez uvjeta za ikakve promjene. 
Mnogim duhovnim radnicima je 
važno da imaju što više ljudi pod 
svaku cijenu, jer trebaju otplatiti 
kredite svojih megalomanskih vizija, 
megalomanskih apetita za većim i 
boljim autima, kućama i odijelima. Isto 
je i s modernim misionarima koji će u 
ime „misije“ potrošiti mnogo novca kako 
bi proputovali svijet i bili više breme 
nego blagoslov lokalnim crkvama koje 
posjećuju. To ja nazivam modernim 
misijskim turizmom u kojem putnici 
misionari najviše profitiraju. Svašta se 
danas radi u ime kršćanstva. U našem 

gradu je zanimljivo vidjeti tzv. misionare 
koji se voze u preskupim autima i žive u 
najskupljim kućama u Zagrebu, a sve što 
čine je da „obilaze povremeno crkve“!?

Najgore od svega je da takvi u svojim 
odlukama neće primjenjivati biblijske 
principe i branit će svoja kriva ponašanja 
pod izlikom „osobnosti“. Svojom 
buntovnošću i grijesima te načinom 
života hrabrit će ostale oko sebe da žive 
raspušteno. Grijeh više neće nazivati 
grijehom već slabošću ili osobinom koja 
se treba prihvatiti i razumijeti! Djela 
tijela će početi opravdavati kao nešto 
normalno. No apostol Pavao je bio jasan 
u vezi toga, „Poznata su djela tijela. To 
su: bludnost, nečistoća, raspuštenost, 
idolopoklonstvo, vračanje, neprijateljstva, 
svađa, ljubomornost, srdžba, sebičnosti, 
razdori, strančarenja, zavisti, pijanke, 
razuzdane gozbe i ovima slična, na 
koja vas unaprijed upozoravam, kako 
sam i prije upozorio: oni koji čine takva 
djela neće baštiniti kraljevstva Božjega“ 
(Galaćanima 5.19-21).

Nažalost takvi ne razmišljaju o 
posljedicama koje će se očitovati na 
njihovoj djeci. Isto je žalosno vidjeti 
statistike koje pokazuju da mnoga djeca 
pastira i duhovnih radnika Gospodina ne 
slijede kako treba. I to dio Gospodnjeg 
suda koji dolazi zbog zanemarivanja, „... 
jer si ti znanje odbacio, i ja odbacujem tebe 
iz svećenstva svoga; jer si Zakon svoga Bog 
zaboravio, i ja ću tvoje zaboraviti sinove“ 
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(Hošea 4.6). Danas pastiri vode službe za 
djecu, a njihova djeca žive u buntovnosti 
i svijetu – kakva ironija! Pastiri i roditelji 
– preuzmite odgovornost i budite 
iskreni za otpadništvo svoje djece. Naša 
djeca i odnos u braku su odraz naše 
duhovnosti!

Svećenici i pastiri su zanemarivanjem 
vodili narod prema zločinu i kazni koju 
su vjernici morali podnijeti.

2. SRCE NARODA JE OTVRDNULO 
ZBOG BLAGOSLOVA KOJI SU 
IH VODILI PREMA ZLOČINU I 
PRIPADAJUĆIM KAZNAMA 

„I sa svećenikom bit će ko i s narodom; 
kaznit ću ga za njegove puteve i naplatit 
ću mu za njegova djela. Jest će, ali se 
nasititi neće; bludničit će, ali se neće 
množiti, jer oni su prestali štovati Jahvu 
– blud, mošt i vino zarobiše im srce.“ 
(Hošea 4.9-11)

Ni narod nije bio izuzet zbog „neznanja“. 
Glavni kanaanski bogovi predstavljali 
su sile plodnosti. Njihova su štovanja 
uključivala razne bludne rituale. 
Muškarci koji su došli štovati poganske 
bogove imali su seksualne odnose s 
hramskim prostitutkama ili svećenicama, 
a mlade žene koje su htjele zatrudnijeti, 
također su spavale sa svećenicima.  Bog 
ih je kaznio tako što im je uskraćivao 
trudnoću. Tako se nisu mogli razmnažati.
Radi blagoslova, mnogi su vjernici 

danas tvrdi i ukrućeni te ispaštaju kaznu. 
Poput Izraela kojega su blagoslovi 
uništili te osudili: „Bujna je loza bio 
Izrael, rod bogat ona je nosila. I što mu je 
više rodilo plodova, to je više umnažao 
žrtvenike; što mu je bogatija zemlja bila, 
to je kićenije dizao stupove. Srce je njihovo 
prijevarno, okajat će to oni! Porušit će im 
On žrtvenike, polomiti stupove njihove“ 
(Hošea 10.1).

Danas statistike pokazuju da 
mnogi vjernici provode večeri ispred 
pornografskih internet stranica. Na 
jednom od najpoznatijih američkih 
pentekostalnih sveučilišta od, navodno, 
100 parova 95 se rastaje unutar prve 
dvije godine braka, dok homoseksualci 
otvoreno priznaju svoje sklonosti!? I, 
normalno, nitko ne reagira jer svi imaju 
financijske koristi. Svi čine kompromis 
radi dobiti! Isto kao i u Hošeino vrijeme 
kada je vladao razvratni duh, „Narod moj 
savjet traži od drva, palica mu njegova daje 
odgovore: jer duh razvratni njih zavodi, te se 
od Boga svoga bludu odaju.“ (Hošea 4.12)
Sve to zajedno Božji narod čini krutim 
i stoga nije čudo da je teško od takvih 
samopravednih i grijehom vezanim 
vjernika učiniti ikakve učenike. Takve 
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ni sam Bog ne može voditi, „Jer poput 
junice tvrdoglave Izrael tvrdoglav 
postade, pa kako da ga Jahve sad pase ko 
jagnje na prostranoj livadi?“ (Hošea 4.16).

Božji narod sam sebe vodi u zločine i 
posljedične kazne,  „Vihor će ih svojim 
krilima stegnuti i njihovi će ih osramotit 
žrtvenici“ (Hošea 4.19). Drugim riječima, 
sve ono u što su se uzdali neće im 
pomoći. Vrijeme će pokazati plodove 
njihovih zločina. U času će izgubiti sve u 
što su se uzdali – svoje titule, diplome i 
poslove i denominacije. Ustvari, sve ono 
u što su ulagali će svjedočiti protiv njih.

 Još jedna od karakteristika je izvanjsko 
štovanje koje nema nikakve vrijednosti. 
Mnogi će se danas praviti pravednicima 
i velikim vjernicima, ali kad trebaju 
nešto žrtvovati i dati Gospodinu, odmah 
će nestati. Kadri su sve žrtvovati i vapiti 
Bogu kako bi došli do stana, auta, kuće, 
odjeće ili veza, ali će ga odmah nakon 
blagoslova i zanemariti:
„Oni me ne prizivlju iz srca kada kukaju 
na svojim ležajevima; razdiru svoje lice 
zbog žita i mošta, ali se protiv mene bune. 
Dok sam im ja mišicu krijepio, oni su zlosti 
smišljali protiv mene! Okreću se prema 
ništavnostima, oni su poput varljiva luka. 
Poradi razbješnjela jezika knezovi će im 

od mača pasti, bit će im to na ruglo u 
zemlji egipatskoj“ (Hošea 7.14-16), „Izrael 
je zaboravio tvorca svoga i sebi dvorove 
sagradio; Juda je namnožio gradove 
tvrde“ (Hošea 8.14).

Što više imaju, vjernici, nažalost, više 
i troše. I to ne za Kraljevstvo, već za 
sebe i svoje dječje neispunjene želje! 
Sebi gradimo stanove, palače, dvorce, 
a ne marimo za Božji dom! Uživamo u 
blagoslovima dok zaboravljamo svoga 
Tvorca. Današnja crkva štuje blagoslove, 
a ne onoga koji ih daje! Zato je sve 
manje žara i molitava, jer želimo da Bog 
blagoslovi naše puteve i želje, želimo 
njegovu zaštitu i providnost, ali ne 
želimo proširiti Božje kraljevstvo, jer 
će ono možda zahtjevati od nas žrtvu. 
Možda ćemo se trebati odreći svoje 
ambicije ili dobre plaće. Možda ćemo 
trebati živjeti na mjestima koje ne 
volimo! Današnji moderni vjernici ne 
žele umrijeti sebi i time na sebe navlače 
razne zločine i zaslužujuće kazne!

3. ISKREN POVRATAK I 
UZVRAĆENA LJUBAV JE JEDINO 
RJEŠENJE ZA ZAVRŠETAK 
„PARBE“.

„Dok Izrael bijaše dijete, ja ga ljubljah, iz 
Egipta dozvah sina svoga. Al što sam ih 
više zvao, sve su dalje od mene odlazili; 
baalima su  žrtvovali, kadili kumirima. A 
ja sam Efrajima hodati učio, držeći ga za 
ruke njegove; al’ oni ne spoznaše da sam 
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se za njih brinuo. Užima za ljude privlačio 
sam ih, konopcima ljubavi; bijah im ko 
onaj koji u čeljustima njihovim žvale 
otpušta; nad njega se saginjah i davah 
mu jesti.“ (Hošea 11.1-4)

U ovim stihovima Hošea govori o 
iskazanoj ljubav prema Božjem narodu. 
Vidite, Bog uvijek voli Izrael kao što svaki 
roditelj voli svoje tvrdoglavo dijete i to je 
jedan od razloga zašto ne želi osloboditi 
svoj narod od posljedica loših ponašanja.

Izrael je pogriješio i zato je trebao biti 
discipliniran. Slično kao butnovan 
sin kojega su, čitamo u 21. poglavlju 
Ponovljenog zakona, roditelji dovodili 
pred starješine. Možemo vidjeti da je 
Bog neprekidno kroz Izraelovu tužnu 
povijest uvijek nudio obnovu kako bi ga 
ponovo mogao obnoviti i upotrijebiti.
 
Crkvo, isto je i s nama. On nas je pozvao 
k sebi iz naših grijeha, učio nas hodati, 
a mi smo mu tijekom vremena postali 
nezahvalni. Ono što traži od nas je da 
se okrenemo i počnemo mu vjerovati. 
Umjesto da zbog svojih „teških“ okolnosti ili 
situacija krivimo druge ili čak njega, jer „On 
je razderao, on će nas iscijeliti: on je udario, 
on će nam poviti rane;  poslije dva dana oživit 
će nas, trećeg će nas dana podignuti, i mi 
ćemo živjeti pred njim. Težimo da upoznamo 
Jahvu: ko zora pouzdan mu dolazak. On će 
nam doći poput dažda jesenskog, poput kiše 
proljetne što natapa zemlju“ (Hošea 6.1-3).
U posljedicama naših zločina trebamo 

mu biti zahvalni i uzvratiti ljubav, 
jer nam ju On stalno pruža. Ako i 
disciplinira, On i tješi! Ne možemo 
se ljutiti na Njega ili na druge, ili se  
pak uzdati u svoju samopravednost i 
mogućnosti te nastaviti dalje ukrućenih 
srca i šija. Jer ako nas on disciplinira, tko 
će nam pomoći? „Uništit ću te, Izraele i 
tko će ti pomoći?“ (Hošea 13.9)

„Vrati se, Izraele, Jahvi Bogu svome, 
jer zbog svojeg si bezakonja posrnuo. 
Uzmite sa sobom riječi i Jahvi se vratite. 
Recite mu: » Skini sa nas bezakonje, i 
dobrohotno primi da ti prinesemo plod 
svojih usana. Asirac nas neće izbavljati, i 
nećemo konje više jahati, niti ćemo djelu 
ruku svojih govoriti: ‘Bože naš!’ – jer u 
tebe sirota milost nalazi.« Iscijelit ću ih od 
njihova otpada, od svega ću ih srca ljubiti, 
jer gnjev se moj odvratio od njih. Bit ću 
kao rosa Izraelu; kao ljiljan on će cvasti, 
pustit će korijen poput jablana, nadaleko 
pružat će izdanke.“ (Hošea 14.2-7)

Opraštanje i obnova u nama započinju 
kada shvatimo posljedice grijeha i 
ispraznosti života bez Boga. Također 
trebamo zatražiti za oprost, kao što sin 
traži od oca te istovremeno razumijeti da 
nismo ništa zaslužili. Arogancija, ponos i 
traženje svojih prava zasigurno nemaju 

Ono što traži od nas je da 
se okrenemo i počnemo mu 
vjerovati.
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ništa zajedničkog s pravim pokajanjem!

Moramo „uzeti svoje riječi“, kako kaže 
prorok Hošea,  što znači da damo Bogu 
zahvalu istinski iz srca, ne samo iz usta i 
okrenemo se Njemu u punom uzdanju. 
Kada više nije nitko uz nas; u slabosti i 
kada nas nitko ne razumije. To je mjesto 
okretanja Gospodinu gdje će nas On 
osobno obnoviti!

Božja slava će nam ponovo biti stvarna! 
U novom poletu rađat ćemo Njegov 
rod. Zločin i kazna će nestati, „Ljepota 
će mu biti kao u masline, miris poput 
libanonskog. Opet će u mojoj sjeni boraviti, 
uzgajat će svoju pšenicu, vinograde gajit 
što će steći ime vina helbonskog... tko je 
mudar neka shvati ovo, i čovjek razuman 
neka spozna! Jer pravi su putovi Jahvini: 
pravednici hode po njima, grešnici na 
njima posrću“ (Hošea 14.7-10).

Iako je Božji sud bio izvršen nad 
sjevernim kraljevstvom, zato što njegovi 
duhovni i politički voditelji nisu pomogli 
da ljudi nauče prave puteve, 722. 

godine, kada je i Juda bila porobljena, 
Bog je imao svoj ostatak koji je kasnije 
vratio na svoju zemlju. 

Još uvijek postoji nada za one koji 
se žele od zločina i kazne vratiti 
Gospodinu. Prekinimo s međusobnim 
optuživanjem u Hrvatskoj -  priznajmo 
svoje grijehe i okrenimo se Njemu dok 
još imamo priliku. 

Bez obzira koliko smo zastranili, Bog nam 
je voljan oprostiti, privući nas, poviti i 
ponovo obnoviti, „Užima za ljude privlačio 

sam ih, konopcima ljubavi.“ (Hošea 11.4).

„Iscjelit ću ih od njihova otpada, od svega 

ću ih srca ljubiti; jer gnjev se moj odvratio 

od njih. Bit ću kao rosa Izraelu; kao ljiljan 

on će cvasti, pustit će korijen poput 

jablana, nadaleko pružat će izdanke.“ 

(Hošea 14.5-7)

Božja slava će nam ponovo 
biti stvarna! 


